

MSAC services

The Montreal Sexual Assault Centre (MSAC), created in 1980, offers a range of bilingual services free of charge to women and men who have been victims of sexual assault, sexual abuse or incest. Services are also offered to victims' family and friends.

Services offered by the MSAC:

- Medical and legal / 18 and over
- Individual therapy / 18 and over
- Listening, support and referral / for all

Provincial service:

- Toll-free helpline / for anyone in Quebec

SEXUAL ASSAULT IS A CRIME

Everyone has the right to say no.

Talk to someone about it!

Medical

The MSAC is one of the four designated centres in Montreal, working in partnership with the CSSS de la Montagne and the Montreal General Hospital. Counsellors provide support for **women and men 18 and over** who were sexually assaulted within the last 12 months.

- Medical examination
- Screening for sexually transmitted infections
- Forensic samples
- Medical treatment and follow-up
- Psychosocial support
- Information on police and legal procedures

If you have been sexually assaulted, go to one of the following resources, depending on the time of day or night:

Monday to Friday: 8 a.m. - 5 p.m.

C.L.S.C. Métro

1801 de Maisonneuve Blvd. West
3rd floor, Montreal
(French and English)

Monday to Friday: 5 p.m. - 8 a.m.

Weekends and holidays: 24 hrs
Montreal General Hospital
1650 Cedar Ave., Montreal
Emergency: Pine Avenue entrance
(English only)

Therapy

Individual sessions provided by a team of professional therapists:

- Weekly sessions over a six-month period are offered to women and men who were sexually assaulted within the past 12 months
- Up to five sessions are offered to the victim's family and close friends.

Listening, support and referral in Greater Montreal

Trained volunteers respond to calls to our crisis line. This bilingual, confidential and anonymous service is available to women, men, children, adolescents, survivors of sexual abuse and incest, victims' family and friends, counsellors and caregivers.

Don't hesitate. Call:

514 934-4504

24 hours a day,
7 days a week

If you would like to make a donation or become a volunteer, please call 514 934-0505, ext. 7456
cvasm@videotron.ca
www.cvasm.org (click on "English")

Provincial service

Toll-free helpline for sexual assault victims

Run by the Montreal Sexual Assault Centre, this toll-free, bilingual, confidential and anonymous service has been available in all regions of Quebec since 2010.

The helpline is available to sexual assault victims, women, men, children, adolescents, survivors of sexual abuse and incest, victims' family and friends, counsellors and caregivers.

No matter where you are in Quebec, this line is for you. Call 1 888 933-9007

A toll-free helpline for victims of sexual assault

1 888 933-9007

514 933-9007 (Montréal area)

Providing listening services, information and guidance for victims and loved ones.

Bilingual service,
24 hours a day,
7 days a week.

Québec 
agressionssexuelles.gouv.qc.ca



Centre pour les victimes d'agression sexuelle de Montréal

Montreal Sexual Assault Centre

www.cvasm.org

Le Centre pour les victimes d'agression sexuelle de Montréal (CVASM), créé en 1980, offre plusieurs services bilingues et gratuits aux femmes et hommes victimes d'agression sexuelle, d'abus sexuel et d'inceste, ainsi qu'à leurs proches.

Les services du CVASM :

- Médicaux et légaux / 18 ans et plus
- Thérapie individuelle / 18 ans et plus
- Écoute, soutien et référence / pour tous

Service provincial :

- Ligne-ressource sans frais / pour tous

L'AGRESSION SEXUELLE EST UN CRIME

Toute personne a le droit de dire non.

N'hésitez pas à en parler!

Médicaux

Le CVASM, un des quatre centres désignés à Montréal, travaille en partenariat avec le CSSS de la Montagne et l'Hôpital Général de Montréal. Des intervenantes accompagnent **les femmes et les hommes de 18 ans et plus**, qui ont été victimes d'une agression sexuelle survenue dans les 12 derniers mois.

- Examen médical
- Dépistage d'infections transmissibles sexuellement
- Prélèvements médicolégaux
- Traitement et suivi médicaux
- Soutien psychosocial
- Information sur les procédures policières et judiciaires

Si vous avez été agressé sexuellement, rendez-vous à l'un de ces endroits, selon l'horaire :

Lundi au vendredi: 8h à 17h

C.L.S.C. Métro

1801, de Maisonneuve Ouest,
3^e étage, Montréal
(français et anglais)

Lundi au vendredi: 17h à 8h

Fins de semaine et jours fériés: 24h

Hôpital Général de Montréal

1650, av. Cedar, Montréal
salle d'urgence: av. des Pins
(anglais seulement)

Thérapie

Suivis individuels offerts par une équipe de thérapeutes professionnelles :

- Une rencontre par semaine durant environ 6 mois est offerte aux femmes et hommes de 18 ans et plus, qui ont été victimes d'agression sexuelle dans les 12 derniers mois.
- Jusqu'à cinq rencontres sont offertes aux proches.

Écoute, soutien et référence Montréal et environs

Des bénévoles formées répondent à la ligne téléphonique d'urgence bilingue, confidentielle et anonyme. Elle s'adresse aux victimes d'agression sexuelle, femmes, hommes, enfants, adolescentes et adolescents, survivantes et survivants d'abus sexuel et d'inceste, aux proches, intervenantes et intervenants.

N'hésitez pas. Composez le :

514 934-4504
24 heures / 7 jours

Pour faire un don ou devenir bénévole
514 934-0505 poste 7456
cvasm@videotron.ca
www.cvasm.org

La ligne-ressource sans frais pour les victimes d'agression sexuelle

Gérée par le Centre pour les victimes d'agression sexuelle de Montréal, cette ligne sans frais, bilingue, confidentielle et anonyme couvre toutes les régions du Québec depuis 2010.

Ce service s'adresse aux victimes d'agression sexuelle, femmes, hommes, enfants, adolescentes et adolescents, survivantes et survivants d'abus sexuel et d'inceste, aux proches, intervenantes et intervenants.

Peu importe l'endroit où vous êtes au Québec, n'hésitez pas. Composez le: **1 888 933-9007**

La ligne-ressource sans frais pour
les victimes d'agression sexuelle

1 888 933-9007

514 933-9007 (région de Montréal)

Pour écouter,
informer et guider
les victimes
et leurs proches.

Service bilingue,
24 heures par jour,
7 jours par semaine.

Québec 
agressionssexuelles.gouv.qc.ca



Centre pour les victimes
d'agression sexuelle
de Montréal

Montreal Sexual
Assault Centre

www.cvasm.org